
PROTOKÓŁ nr LIII/2022
z LIII Sesji Rady Gminy Grunwald 

z dnia 29 września 2022 r.
Początek obrad godz. 15 0 0

Zakończenie obrad godz.  16 5 2  
Przewodniczyła: Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Adam Szczepkowski - Wójt Gminy Grunwald,
2. Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy,
3. Magdalena Makowska- Główna Księgowa,
4. Marcin Belczyński- Radca Prawny.

Podjęto uchwały od nr 418 do nr 425.

Ad. pkt. 1. Otwarcie LIII Sesji Rady Gminy.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska-  przywitała  przybyłych  gości
oraz  poinformowała,  że  obrady  są  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących
obraz  i  dźwięk.  Dokonała  otwarcia  LIII  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  na  podstawie
listy  obecności  stwierdziła  kworum,  przy  którym  można  obradować  i  podejmować
prawomocne uchwały Rady Gminy.  
Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad na LIII Sesję Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  porządek  przesłany  był
radnym  na  skrzynki  posiedzenia.pl  oraz  opublikowany  w  BIP  Grunwald  (zał.  2).
Poprosiła radnych o składanie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
Wpłynęły  do  przewodniczącej  wnioski  o  dodanie  do  porządku  obrad  projektów
uchwał:
1. w sprawie zmiany rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa Mielno
dotyczące przeznaczenia środków funduszu sołeckiego.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazil i zgodę na dodanie do
porządku obrad ww. punktu (pkt 7.9.)

2. w sprawie zmiany Uchwały NR LI/405/2022 Rady Gminy Grunwald z dnia 30 czerwca 2022 r.
w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem
prowadzącym jest Gmina Grunwald.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazil i zgodę na dodanie do
porządku obrad ww. punktu (pkt 7.8.)

Radni uwag nie zgłosili.

Porządek obrad po zmianach.

1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
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3. Przyjęcie protokołu nr LII/2022 z Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 30.08.2022 r. 
4. Sprawozdanie Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.
5. Raport monitorujący za rok 2021 z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społeczny Gminy

Grunwald na lata 2017-2026. 
6.  Ocena i analiza wykonania budżetu za I półrocze 2022 r.
7. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy: 

7.1. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2032;
7.2. w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2022 r;
7.3. w  sprawie  zwrócenia  się  do  Sejmiku  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  z  wnioskiem
o powiększenie Obszaru Chronionego Krajobrazu Jezioro Mielno;
7.4. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas
oznaczony do lat 3;
7.5.  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  1  w  budynku  nr  29
w miejscowości Dylewo;
7.6. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym
niezabudowanych działek 26/3 i 26/4 obręb Grunwald;
7.7. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym
działki nr 119 i 120 obręb Mielno.

7.8. w sprawie zmiany Uchwały NR LI/405/2022 Rady Gminy Grunwald z dnia 30 czerwca
2022 r. w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla
których organem prowadzącym jest Gmina Grunwald.
7.9. w sprawie  zmiany  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku sołectwa
Mielno dotyczące przeznaczenia środków funduszu sołeckiego.

8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Wolne wnioski i informacje.
10.Zamknięcie sesj i .

Porządek obrad po zmianach został przyjęty.

lp. nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk nieobecny

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny

11 Stanka Iwona nieobecna
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12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosili.

Ad.  pkt.  3.    Przyjęcie  protokołu  nr  LII/2022  z  Sesji  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  

30.08.2022 r.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  protokół  był  dostępny
w  biurze  obsługi  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl.
Proponuję  przyjąć  protokół  nr  LII/2022  z  Sesji  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia
30.08.2022 roku bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald przyjęła protokół LII/2022 z dnia 30.08.2022 roku bez
odczytywania.

lp. nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt.   4.    Sprawozdanie Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  na  wniosek  Wójta  na
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początku  sprawozdania  głos  zabierze  Sebastian  Bilski,  który  jest  lekarzem
rodzinnym nowo otwartego ośrodka zdrowia w Stębarku. 
Doktor-  Pan  Sebastian  Bilski-  przywitał  obecnych  na  sil i  mieszkańców  oraz
przedstawił  informację  o  nowo  otwartym  ośrodku  zdrowia  Stębarku.
Poinformował,  że oprócz  podstawowej opieki  lekarskiej  będzie  prowadzony punkt
pobrań  laboratoryjny  dwa  razy  w  tygodniu  oraz  będzie  możliwość  zaszczepienia
się  np.  na Covid  czy  grypę w ramach narodowego programu szczepień.  W naszym
zespole  są  lekarze  rodzinni  oraz  lekarze  posiadający  specjalizację  np.  z
kardiologii,  chorób  wewnętrznych,  dermatologii.  Od  3  października
rozpoczynamy świadczenie usług z zakresu podstawowej medycyny zdrowotnej. 
Radna  -Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy  we  wszystkich  dniach
tygodniach będzie otwarty ośrodek i w jakich godzinach.
Doktor-  Pan  Sebastian  Bilski-  odpowiedział,  że  tak  od  poniedziałku  do  piątku  a
co  do  godzin  to  jeszcze  trwają  rozmowy,  na  pewno  będzie  można  korzystać  z
innych  naszych  placówek,  które  są  połączone  a  w  razie  konieczności  będzie
możliwość e-porady. 
Radna  -Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy  w  ośrodku  będzie  aparat
EKG.
Doktor- Pan Sebastian Bilski-  oczywiście,  gdyż takie są wymogi NFZ. 
Radna  -Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  czy  realizowane  będą  wizyty
domowe. 
Doktor-  Pan  Sebastian  Bilski-  oczywiście,  że  tak,  ale  w  określonych
przypadkach. 
Radny- Pan Piotr Szewczak- gdzie znajduje się siedziba firmy?
Doktor-  Pan  Sebastian  Bilski-  Bisztynek,  warmińsko-mazurskie,  ale  funkcjonujemy  w
Jonkowie, Janowiec Kościelny, Giwity i Miłakowo. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  przedstawił  sprawozdanie
międzysesyjne od dnia 30.08.2022 r.  do 29.09.2022 r. 
1. Budowa sieci wodociągowej do Pacółtowa z budową i przebudową SUW w Gierzwałdzie.

a) Dokumentacja projektowo - kosztorysowa planowany termin wykonania zamówienia dokumen-
tacji - 30.09.2022 r. 

b) Dokumentacja projektowa pn. "Budowa sieci wodociągowej do Pacółtowa" w trakcie realizacji i 
uzgodnień z właścicielami gruntów. Z uwagi na przedłużający się proces uzgadniania warun-
ków przejścia i przełączenia projektowanej sieci wodociągowej z istniejącą siecią wodociągowa 
zachodzi konieczność przesunięcia termin wykonania zamówienia.

2. Rozbudowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stębark - etap II oraz budowa sieci wodocią-
gowej w miejscowości Kiersztanowo.
Złożony wniosek obejmuje dofinansowanie w 100 % kosztów kwalifikowalnych inwestycji pn. 
"Rozbudowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stębark - etap II oraz budowa sieci wodocią-
gowej w miejscowości Kiersztanowo". 

3. Budowa sieci wodociągowej do miejscowości Lipowa Góra.
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Realizacja inwestycji wstrzymana, trwa postępowanie wyjaśniające w Prokuraturze Rejonowej 
w Ostródzie w sprawie wykonanej dokumentacji projektowej niezgodnie z przedmiotem umowy.

4. Wydano cztery decyzje o warunkach zabudowy.
5. Wydano dwie decyzję podziałowe działki 83/8 obręb Góry Łubiańskie i 110/2 obręb Mielno.
6. Przeprowadzono postępowanie przetargowe dla programu „Zakup sprzętu komputerowego w ra-

mach programu "Granty PPGR - wsparcie dzieci i wnuków byłych pracowników PGR w rozwo-
ju cyfrowym”. Termin składania ofert upłynął w dniu 22.09.2022 r. o godz. 12.00. Do postępo-
wania przystąpiło dwóch oferentów: Pierwszą ofertę złożyła firma SOLARENS Sp. z o. o., na 
kwotę 888 060,00 PLN. Drugą ofertę złożyła firma Trogon BC Sp. o. o., na kwotę 828 405,00 
PLN.W najbliższym czasie planowane jest zawarcie umowy z firmą Trogon BC Sp. o. o., Olsz-
tyn na dostarczenie sprzętu, a następnie podpisywane będą umowy darowizny z beneficjentami 
programu.

7. Udzielaliśmy pomocy przy wypełnianiu wniosków związanych ze zmianą pieców na ekologiczne
ogrzewanie w ramach programu ,,Czyste Powietrze”.

W okresie między sesjami Rady Grunwald w szkołach, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Grunwald podejmowano następujące działania:

1. W każdej szkole odbyło się uroczyste rozpoczęcia roku szkolnego, we Frygnowie pożegna-
no Panią Ewę Zwalińską, w uroczystości brali udział Dyrektorzy szkół i Wójt Gminy.

2. Opracowano kolejne aneksy do arkuszy organizacyjnych.

3. Odbyły się zebrania rad pedagogicznych, na których dyrektorzy przedstawili organizację 
pracy szkoły i założenia nadzoru pedagogicznego oraz ustalono plany pracy szkół.

4. We wrześniu zorganizowano spotkania z rodzicami, dokonano wyborów klasowych
i szkolnych rad rodziców, natomiast uczniowie w pierwszych dniach roku szkolnego wybie-
rali własne samorządy.

5. W szkołach prowadzono działania z zakresu profilaktyki alkoholowej dla klas VI-VIII.

6. Kilka szkół brało udział w akcji środowiskowej ,,Sprzątanie Świata”, w którą włączył się 
Urząd Gminy Grunwald poprzez zapewnienie uczestnikom worków na odpady.

7. Świętowano: Dzień Kropki, Dzień Przedszkolaka, Dzień jabłka, Dzień głośnego czytania, 
Dzień jesieni, Dzień chłopaka.

8. Szkoły Mielno, Gierzwałd i Frygnowo zorganizowały lekcje muzealne w nowym Muzeum 
Bitwy Grunwaldem.

9. Dyrektorzy uczestniczyli w spotkaniu z pracownikami OKE w Łomży, na którym były ko-
munikowane wyniki i wnioski z egzaminu ósmoklasisty w roku szkolnym 2021/2022.

10. Dyrektorzy uczestniczyli w spotkaniu i szkoleniu dotyczącym zakupu opału - Rządowa Tar-
cza Energetyczna.

11. Wszyscy dyrektorzy szkół zostali przeszkoleni z zakresu wprowadzania danych do SIO, wy-
konują działania związane z porządkowaniem i systematyzowaniem tych danych na podsta-
wie, których MEiN naliczy subwencję oświatową na rok 2023.

12. Szkoły zapisują się do udziału i realizacji projektów edukacyjnych, różnych akcji i progra-
mów mających na celu rozwój organizacyjny szkół i wzbogacenie oferty edukacyjnej szkół. 
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13. Szkoła w Mielnie uzyskała dofinansowanie MEiN w programie „Poznaj Polskę” na wy-
cieczki dla uczniów klas I - III i IV – VIII.

14. Szkoły przyjęły uczniów z Ukrainy, których objęto pomocą i zadbano o ich integrację ze 
społecznością szkolną.

W RGK wykonano prace:

1. Usunięto awarię na sieci wodnej w Marcinkowie.
2. Wykoszono trawy na boisku w Dylewie.

3. Zaszczepiono osad na oczyszczalni ścieków w Gierzwałdzie z osadu z oczyszczalni 
ścieków w Zybułtowie.

4. Wykonano płukanie wszystkich hydroforni w gminie Grunwald.

5. Wykoszono trawy we wszystkich przepompowniach, hydroforniach i oczyszczalni ście-
ków w gminie Grunwald.

6. Usunięto awarię na sieci wodnej w Zybułtowie i w Glądach.

7. Wymieniono olej i wykonano remont dmuchaw – oczyszczalnia Zybułtowo.

8. Zamontowano dmuchawy w komorze zagęszczania osadu - oczyszczalnia w Gierzwał-
dzie.

9. Wykonano remont kotła w kotłowni Gierzwałd.

10. Zakończono remont pomieszczeń socjalnych dla pracowników RGK.

11. Udrożniono kanalizację w szkole podstawowej w Szczepankowie.

12. Wyczyszczono poletko filtracyjne – oczyszczalnia Gierzwałd.

13. Wykonano remont kotłowni w Mielnie.

14. Pocięto i dostarczono drewno do wszystkich kotłowni.

15. Wykonano podłączenia pieców w kotłowni w Dylewie. 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk - poprosił  o poprawę jakości głosu.
Radna -Pani Małgorzata Kamińska - zapytała,  kiedy komputery trafi ą do dzieci.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  odpowiedział,  że  zależy  od
umowy,  która  będzie  podpisana  z  wykonawcą,  będziemy się  starać,  aby  termin  był
jak najszybszy.
Radna  -Pani  Małgorzata  Kamińska -  zapytała,  jakie  są zapasy  opału  na
kotłowniach.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan Adam Szczepkowski -  odpowiedział,  że  zapasów nie
ma  wielkich,  bo  nie  było  na  to  środków,  żeby  zakupić  kilka  miesięcy  temu,  kiedy
był tańszy i nigdy gmina nie miała w swojej historii  zapasów opału.  
Radna  -Pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,  dziwne  jest  to  dla  niej,  że  nie
było  środków, bo przecież mieszkańcy płacą  całym rokiem za  centralne  a  nie  tylko
w sezonie  grzewczym.  Zobowiązania  wymagalne  za  poprzedni  sezon  to  887  000  zł
to  jest  bardzo dużo i  pieniądze  te  zniknęły.  Sytuacja  jest  tragiczna,  jeżeli  chodzi  o
zaopatrzenie kotłowni w opał. 
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Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  odpowiedział,  że  będziemy
robić  wszystko,  żeby  dostarczyć  mieszkańcom  ciepło  i  to,  że  gmina  problemy  z
płatnościami  za  opał  ma od wielu  lat  to  mówiłem o  tym,  i  próbowaliśmy tą  sprawę
uporządkować  i  pewne  rozwiązania  proponowaliśmy,  ale  nie  zostały  one
zaakceptowane, i nie zostało też nic z Państwa strony zaproponowane. Dziś nie jest
to  proste,  żeby  to  spłacić  a  to  że  mieszkańcy  wpłacają  to  oczywiście  że  tak,  ale
dzisiaj jest sytuacja na rynku, że nikt nie da opału,  jeżeli  nie zostanie zapłacone do
przodu  a  nie  ma  odłożonych  środków  na  lokacie,  które  by  czekały  na  sezon
grzewczy. 
Radna -Pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,  że  bujdy wiedział  doskonale,  że
będzie  problem  z  opałem  więc  dlaczego  dopiero  23  września  ogłoszony  był
przetarg  na  dostarczenie  opału,  dlaczego  wcześniej  nie  były  podejmowane  żadne
działania,  aby  w  jakimś  stopniu  ten  opał  pozyskać,  ten  tańszy  opał.  mieszkałam
kilka  lat  w  budynku  opalanym  przez  kotłownię  gminną  i  były  tylko  sporadyczne
sytuacje,  kiedy nie  było ogrzewane a przeważnie było ogrzewane już i  na początku
września  i  w czerwcu było  jeszcze  przepalone.  W lokalach  mieszkają  ludzie  starsi,
małe  dzieci,  którzy  w  tym  momencie  dogrzewa  ją  się  w  różnym  sposobem  i  czy
przewiduje  pan  w  tym momencie  jakieś  ulgi  za  centralne  ogrzewanie,  ponieważ  w
tej  chwili  temperatura  w  mieszkaniach  nie  spełnia  wymogów,  aby  za  te  centralne
płacić.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  odpowiedział,  że  cieszy  się,
że  los  mieszkańców  nie  jest  jej  obojętny,  ale  martwi  mnie  to,  że  nie  ma  pani
wiedzy  jak  gmina  w  poprzednich  latach  zalegała  z  płatnościami.  Sama  pani
mówiła,  że  jest  radną  już  3  kadencję  i  to  świadczy  o  tym  jaką  pani  radną  była  i
jaką  jest  obecnie.  Zapytał,  czy  pamięta,  kiedy  za  ostatniego  zarządu  były
realizowane przetargi na opał.
Radna -Pani Małgorzata Kamińska- na pewno nie na początku sezonu .  
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  odpowiedział,  że  grudzień
styczeń  i  nigdy  nie  było  zapasu.  stwierdził,  że  radne  mogła  przewidzieć,  że  opał
tak mocno wzrośnie i zaproponować, żeby zakupić zapas na 2 3 lata do przodu.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  odpowiedzią,  że  jest  dziwną  rzeczą  dla  niego,  że
na  podstawowe pytanie  o  ogrzewanie,  gdzie  teraz  siedzimy w nieogrzewanej  sali  a
kotłownia  nie  ogrzewa  tylko  mieszkań,  ale  również  ośrodek  zdrowia,  ośrodek
kultury,  szkoły  oraz  budynek  gminny,  gdzie  podobno  jest  zakaz  włączenia  farelek
co  prawda  nie  dla  wszystkich,  bo  niektórzy  mają  specjalne  pozwolenie.  Nieładnie
jest  agresją  odpowiadać  na  pytania  bardzo  zasadnicze,  bo  radna  się  tylko  pyta,
kiedy  pan  wstanie  jest  uruchomić  kotłownia  i  proszę  się  nie  szykować  do
odpowiedzi,  bo  pana  odpowiedzi  mnie  absolutnie  nie  interesują.  wójt  sam  sobie
zabezpieczył  w  budżecie,  który  zatwierdziła  RIO,  bo  rada  nie  zatwierdziła  i
zaplanował  pan  1740000  zł  wkład  mieszkańców  i  załóżmy,  że  4  miesiące  w
pierwszym  kwartale  pan  grzał  to,  gdzie  jest  chociaż  połowa  tych  pieniędzy.   Na
komisji  wspomniał  pan,  że  nie  została  założona  spółka  a  jedyna  korzyść  jaka  by
była z tego to taka przed że pieniądze trafiałyby na konto spółki a nie gminy, która
przeznacza  je  na  wydatki  bieżące.  nie  zakładałem  spółki  z  innego  powodu,  żeby
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obniżyć koszty tego ogrzewania, bo wzrosłyby o koszty zatrudnienia obsługi.  W tej
chwili  księgowość  gminna  rozrosła  się  bardzo  mocno,  ale  w  zasadzie  polega  to
tylko  na  tym,  że  więcej  ludzi  okupuje  biura  i  trzeba  stworzyć  więcej  miejsca,  ale
nic  to  nie  daje.  Proszę  wyjaśnić na co  przeznaczane są te  środki,  które  mieszkańcy
wpłacają  i  nieistotne  jest  czy  przetarg  jest  ogłoszony  w  maju  czy  w  grudniu,  ale
istotne jest  zapewnienie ciągłości dostaw opału.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  do  tych  wywodów  nie  ma  co
się  odnosić  natomiast  ja  sobie  będę  radził  z  tą  sytuacją,  to  pan  postarać  też
powinien  się,  ale  to  jak  pan  głosuje  i  namawia  innych  radnych  jak  np.  do  nie
przyjęcia  budżetu  ma  swoje  skutki  i  to  jaki  budżet  RIO  nam  narzuciło  to  musimy
go realizować. To w jaki sposób będę ratował to tak jak każdego innego roku sobie
radziłem,  ale  będzie  drożej.  Fakt,  że  nie  została  powołana  spółka  czy  zakład
komunalny to dziś może mieć taki skutek,  że gmina nie otrzyma dofinansowania do
zakupu opału i  całe koszty będzie trzeba przerzucić na odbiorców. 
Radna  -Pani  Małgorzata  Kamińska-  w  budżecie  zaplanowano  zakup  opału  na
pięć kotłowni a teraz zostały cztery kotłownia,  gdyż jedna się oddzieli ła.  Ponowiła
pytanie, czy będą ulgi dla mieszkańców.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam Szczepkowski -  powinna  pani  się  orientować,
że to nie gmina dopłaca a państwo. To nie jest  zadanie gminy. 
Radna -Pani  Małgorzata  Kamińska-  ja  nie  pytam o dopłaty  do energii,  ale  o  ulgi
za CO za to, że temperatura w mieszkaniach nie spełnia wymagań.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  budżet  nie
jest  wójta  prywatny i  jak  to  sobie wyobraża.  Twierdziła,  że  pani  nie  było  rozmowy
o  ogrzewaniu,  a  jak  się  radna  zachowała  na  ostatniej  komisji  jak  był  kierownik
Nowakowski i chciał rozmawiać o tych problemach to pani odebrała mu głos. 
Radna  -Pani  Małgorzata  Kamińska-  szkoda,  że  nie  było  pana  na  tej  komisji  to
może wiedziałby pan jak wyglądały rozmowy.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  można
zaprosić kierownika RGK na sesję.  
Radna -Pani Małgorzata Kamińska- jak najbardziej.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  stwierdził,  że  wójt  zatrudnia  pracowników,  z
których  zakresu  obowiązków wynika,  że  dbają  o  stan  mienia  gminnego.  Kierownik
RGK tak  dbał  o  stan  kotłowni  jak  były  kierownik  i  nie  musi  nam tłumaczyć co  ma
robić,  gdyż  to  wynika  z  jego  zakresu  obowiązków.  Zaczyna  się  sezon  grzewczy  i
powinien  być  zrobiony  przegląd  techniczny  kotłowni,  ale  nie  jest  nic  nowego
robione,  kotłownie powinny być modernizowane, aby obniżać koszty mieszkańcom.
Mieszkanka  Gierzwałdu-  zapytała,  czy  mieszkańcy  będą  mieli  ciepło  w  domach,
bo  samo  uruchomienie  kotłowni  tego  nie  gwarantuje,  gdyż  podobno  będzie  palone
drewnem.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  w
Gierzwałdzie nie pali się drewnem.
Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad.  pkt.        5.    Raport  monitorujący  za  rok  2021  z  realizacji  Strategii  Rozwiązywania  
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Problemów Społeczny Gminy Grunwald na lata 2017-2026. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –poinformowała,  że
informacja  w  tym  temacie  została  przedstawiona  na  posiedzeniu  komisji  oraz
omówiona. Zapytała,  czy radni mają jeszcze jakieś pytania w tym temacie.
Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt.       6.   Ocena i analiza wykonania budżetu za I półrocze 2022 r.     

Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  analizę z  wykonania budżetu należy rozpatrywać
łącznie  ze  sprawozdaniami  kwartalnymi,  które  publikowane  są  na  BIP.  Po
pierwszym półroczu analizując tylko 2 działy 700 i  756 to nie  zrealizowane mamy
dochody  wysokości  dział  756  –  4  627  000  zł  a  dział  700  –  1  626 000  zł.  nawet
gdyby  tą  sumę  podzielił  na  jedno  półrocze  to  jest  ponad  3,5  mln  złotych
niezrealizowanych  dochodów  za  pierwsze  półrocze  i  do  tego  należy  dodać
załącznik  numer  6,  w  którym  jest  paragraf  905,  czyli  niewykorzystane  środki
pieniężne  na  rachunku  bieżącym  powinniśmy  mieć  3,5  mln  złotych.  Ta  kwota
mogłaby  pokryć  to  co  nie  zostało  zrealizowane,  czyli  chodzi  tutaj  o  opłatę
eksploatacyjną  o  którą  walczymy  od  początku  przy  zatwierdzaniu  budżetu,  na
który  nie  zgodziliśmy  się.  Budżet  zawsze  łatało  się  środkami  ze  sprzedaży,  która
obecnie bardzo źle  wychodzi,  gdyż nie  zrealizowano jeszcze  dochodu 1626000 zł,
myślę,  że  jeżeli  wójt  zrealizuje  je  to  co  zaplanował  to  będzie  miał  więcej
pieniędzy  niż  brakuje  mu  na  opał,  gdyż  z  tego  co  ogłoszono  potrzeba  2,5  mln
złotych  netto,  czyli  gdzieś  około  6  milionów  złotych  to  powinno  wystarczyć  i  to
jest  nasz  pomysł  na  to,  żeby  wójt  znalazł  sobie  pieniądze  na  opał.  Jestem
przeciwko  temu  sprawozdaniu  i  już  teraz  będzie  wiadomo,  że  na  koniec  roku
zarząd będzie próbował zmniejszyć dochody. 

Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska- odczytała fragment uchwały RIO w sprawie
wydania opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy Grunwald informacji o przebiegu wykonania
budżetu Gminy Grunwald za pierwsze półrocze „pozytywnie opiniuje przedłożoną przez Wójta
Gminy  Grunwald  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Gminy  Grunwald  za  pierwsze
półrocze”.

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  stwierdził,  że  w  takim  razie  nie  powinno  być
problemów finansowych, skoro realizowane są zaplanowany dochód.

Radni więcej uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt.       7. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:  

7.1. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-
2032.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę
(zał.nr 2).
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  stwierdził,  że  treść  uchwały  bardzo  mało  ma
wspólnego  z  tym  co  rzeczywiście  się  dzieje  i  jeżeli  takie  dokumenty  trafiają  do
RIO  a  ona  je  analizuje  bardzo  powierzchownie  to  wtedy  są  takie  opinie  jak
przedstawiła  pani  księgowa.  Kwota  zadłużenia  ze  sprawozdania  Rb-Z  wynika,  że
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zobowiązania  według tytułów dłużnych  za  pierwsze  półrocze  wynoszą  14  569 000
zł  to  potężne  zadłużenie,  którego  gmina  nigdy  nie  miała.  Zadłużenie  z  tytułu
kredytów  wynosi  10 585 754  zł  i  dopytał  czy  w  tym  jest  też  kredyt  w  rachunku
bieżącym.  Do  RIO  podano  na  połowę  półrocza  kwota  długu  9  136 000  zł  różnica
ponad  2,5  mln  zł  i  takie  mamy  sprawozdania.  Mogę  się  spodziewać,  że  pani
skarbnik  zaraz  będzie  się  tłumaczyła,  że  to  netto  tu  brutto,  tu  kosztami,  tu  bez
kosztów, ale  faktem jest,  że  zadłużenia  mamy na ponad 14,5 mln zł  i  myślę,  że to
nie  jest  wszystko,  bo  cały  czas  dociekam,  czy  te  3,5  miliona  jest  na  tym  koncie,
czy go nie ma. 

Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  stwierdziła  przecież  że
niezgodności  w  sprawozdaniach  były  omawiane  na  komisji.  Wszystkie
sprawozdania  z  wykonania  budżetu  trafiają  do  RIO  i  jedne  wynikają  z  drugich
więc  nie  ma  mowy  i  różnych  działaniach.    Różnica  w  sprawozdaniu  wynika  z
zaleceń  RIO,  które  zaleciło  dodać  wszystkie  odsetki  z  tytułu  zadłużenia  i  stąd  ta
różnica. 

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  ubolewam  nad  działalnością  RIO,  gdyż  Gmina
Ostrowice  Funkcjonowała  do  momentu,  kiedy  okazało  się,  że  jest  tak  zadłużenie
RIO  nie  miało  pojęcia  o  tym  co  się  w  tej  gminie  działo,  gmina  już  nie  istnieje.
Nie  opierałbym się  na  opiniach  RIO  Gdyż  popisało  się  już  ono  odpisując  nam na
nieudzielenie absolutorium wójtowi gminy za rok 2021 roku. 
Radni więcej uwag nie zgłosili.  

głosowanie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022– 2032.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp. nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata WSTRZYMAŁA SIĘ

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny
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11 Stanka Iwona WSTRZYMAŁA SIĘ

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa WSTRZYMAŁA SIĘ

15 Zwalińska Krystyna WSTRZYMAŁA SIĘ

Podjęto uchwałę nr LIII/418 /2022 z dnia 29 września 2022 r.  w  sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022– 2032. 

Radni uwag nie zgłosili.  

7.2. w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2022 r.

Radny- Pan Zbigniew Napłoszek- ponowił  zapytania z  komisji  w sprawie zakupu
rębaka, jaka jest zasadność tego zakupu, zestawienie ilości pozyskanego materiału
i koszty obsługi.

Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  jest  to
zakup  przemyślany  w  celu  zaoszczędzenia  na  drogim  opale  i  tam,  gdzie  będzie
palone  miałem  będzie  można  dorzucać  i  domieszać  zrębki,  które  są  pozyskiwane
na  terenie  gminy.  Rębak  możliwością  regulacji  i  dostosowania  do  różnych
kotłowni,  w wydajność takiej maszyny do 10 m³ na godzinę i  w ciągu godziny taki
rębak  może  wyprodukować  do  2,5  t  zrębek  1  m 3  zrębek  waży  około  250  kg.
1  tona  zużycia  paliwa  na  godzinę  pracy  to  ok  5  litrów.  Podał  przykład,  że  w
Gierzwałdzie  potrzeba  ok  800  ton  miału,  a  jeżeli  przypuszczalnie  zastąpimy  ok
10% tego  miału  zrębkami  to  będzie  ok  80  ton  miału  pomnożyć  przez  ok  1500  zł.
Zrębkami było już palone tylko, że maszyna była wypożyczana.  

Radna  –  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  zapytała,  czy  gmina  będzie  mogła
wypożyczać tą maszynę.

Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  nie  gdyż
gmina nie może świadczyć usług. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę
(zał.nr 3).

Radni uwag nie zgłosili.  

głosowanie w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2022 r.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp. nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk nie głosował
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3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew WSTRZYMAŁ SIĘ

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LIII/419 /2022 z dnia 29 września 2022 r.  w sprawie zmian
w budżecie Gminy Grunwald na 2022 r.

Radni uwag nie zgłosili.  

7.3.    w  sprawie  zwrócenia  się  do  Sejmiku  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  z  wnioskiem  
o powiększenie Obszaru Chronionego Krajobrazu Jezioro Mielno.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę
(zał.nr 4).
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  stwierdził,  że  dziwi  go  fakt,  że  po  raz  kolejny
uchwała  ta  pojawia  się  na  obradach.  Obszar  Chronionego  Krajobrazu  został  na
pewno  sumiennie  opracowany  i  nie  ma  potrzeby  dokonywania  zmian  na  wniosek
osoby  prywatnej.  Sejmik  posiada  służby,  które,  jeżeli  widziałyby  potrzebę
zwiększenia obszaru to na pewno podjąłby działanie. 
Radny- Pan Sławomir Matuszewski- zapytał,  czy uchwała ta była już głosowana.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska-  odpowiedziała,  że  była,  ale
procedura uchwałodawcza jest  dokładnie taka sama. 
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

głosowanie w sprawie zwrócenia się do Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z wnioskiem o 
powiększenie Obszaru Chronionego Krajobrazu Jezioro Mielno

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono

Wyniki imienne

lp. nazwisko imię głos
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1 Bawolska Ewa WSTRZYMAŁA SIĘ

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata PRZECIW

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia PRZECIW

6 Matuszewski Sławomir PRZECIW

7 Napłoszek Zbigniew PRZECIW

8 Nowicki Dariusz PRZECIW

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny

11 Stanka Iwona PRZECIW

12 Szewczak Piotr PRZECIW

13 Tański Mieczysław PRZECIW

14 Ziejewska Ewa PRZECIW

15 Zwalińska Krystyna PRZECIW

Radni uwag nie zgłosili.  

7.4.   w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas  
oznaczony do lat 3.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę
(zał.nr 5).

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas
oznaczony do lat 3

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp. nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA
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6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LIII/420/2022 z dnia 29 września 2022 r.  w sprawie   wyrażenia
zgody na zawarcie kolejnej  umowy dzierżawy po umowie zawartej  na czas oznaczony do

lat  3.

Radni uwag nie zgłosi li .  

7.5.    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  1  w  budynku  
nr 29 w miejscowości Dylewko.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę
(zał.nr 6).

Radni uwag nie zgłosili.  

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 1 w budynku nr 29 w 
miejscowości Dylewko

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp. nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA
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9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LIII/421 /2022 z dnia 29 września 2022 r.  w sprawie wyrażenia
zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 1 w budynku nr 29

w miejscowości  Dylewko.

Radni uwag nie zgłosi li

7.6.   w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym  
niezabudowanych działek 26/3 i 26/4 obręb Grunwald.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę
(zał.nr 7).

Radni uwag nie zgłosili.  

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym 
niezabudowanych działek 26/3 i 26/4 obręb Grunwald.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp. nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny
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11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LIII/422/2022 z dnia 29 września 2022 r.  w sprawie wyrażenia
zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej  w trybie przetargowym niezabudo -

wanych działek 26/3 i  26/4 obręb Grunwald.

Radni uwag nie zgłosi li .

7.7.   w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym  
działki nr 119 i 120 obręb Mielno.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę
(zał.nr 8).

Radni uwag nie zgłosili.  

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie 
przetargowym działki nr 119 i 120 obręb Mielno.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp. nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA
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13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LIII/423 /2022 z dnia 29 września 2022 r.  w sprawie   wyrażenia
zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej  w trybie przetargowym działki  nr

119 i  120 obręb Mielno.

Radni uwag nie zgłosi li

7.8.   w sprawie zmiany Uchwały NR LI/405/2022 Rady Gminy Grunwald z dnia 30 czerwca  
2022 r.  w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli  zatrudnionych w szkołach,  dla
których organem prowadzącym jest Gmina Grunwald.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę
(zał.nr 9).

głosowanie w sprawie zmiany Uchwały NR LI/405/2022 Rady Gminy Grunwald z dnia 30 czerwca 2022 r. 
w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Grunwald.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp. nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA
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Podjęto uchwałę nr LIII/424/2022 z dnia 29 września 2022 r. w sprawie   zmia-
ny Uchwały NR LI/405/2022 Rady Gminy Grunwald z dnia 30 czerwca 2022 r.
w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli  zatrudnionych w szkołach,

dla których organem prowadzącym jest Gmina Grunwald.

7.9.    w  sprawie  zmiany  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku  sołectwa  
Mielno dotyczące przeznaczenia środków funduszu sołeckiego.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- przypominała,  że na komisji
omawiany  był  wniosek  sołectwa  Mielno  dotyczące  przeznaczenia  środków
funduszu  sołeckiego  i  należy  go  przegłosować,  czy  rada  go  uwzględnia,  czy
odrzuca.  

Radni uwag nie zgłosili.  

ankietowanie Głosowanie nad wnioskiem sołectwa Mielno w sprawie przeznaczenia środków funduszu 
sołeckiego w 2023 roku

Wyniki imienne

lp. nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa uwzględnia się

2 Kacprzyk Henryk uwzględnia się

3 Kamińska Małgorzata uwzględnia się

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia uwzględnia się

6 Matuszewski Sławomir uwzględnia się

7 Napłoszek Zbigniew uwzględnia się

8 Nowicki Dariusz uwzględnia się

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny

11 Stanka Iwona uwzględnia się

12 Szewczak Piotr uwzględnia się

13 Tański Mieczysław uwzględnia się

14 Ziejewska Ewa uwzględnia się

15 Zwalińska Krystyna uwzględnia się

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę
(zał.nr 10)
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głosowanie w sprawie zmiany rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa Mielno dotyczące 
przeznaczenia środków funduszu sołeckiego.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

Wyniki imienne

lp. nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LIII/425/2022 z dnia 29 września 2022 r. w sprawie zmiany
rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa Mielno dotyczące prze -

znaczenia środków funduszu sołeckiego.

Ad. pkt. 8  .   Interpelacje i zapytania radnych.  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała,  kiedy  zostanie  wypłacone  nauczycielom
świadczenie urlopowe.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski  –  odpowiedział,  że  zostaną
wypłacone wtedy kiedy środki na koncie będą i  pozwolą na to,  żeby zrealizować te
świadczenia.
Radna- Pani Małgorzata Kamińska- zapytała co się dzieje z pieniędzmi zgromadzonymi w KZP,
gdyż środki zgromadzone w KZP oświaty to jest 97 000 zł, fundusz pożyczek mieszkaniowych to
kwota 559 000 zł.  W tej chwili jest 13 wniosków o udzielenie pożyczki KZP i 25 wniosków z
ZFŚS, które są złożone w okresie od XII 2019r.   do  VII 2022 r. W roku 2022 wypłacono jedną
pożyczkę  w  wysokości  16  000  zł.  Fundusz  pożyczek  mieszkaniowych  to  kwota  559  000  zł
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wniosków złożonych jest 27 najstarszy jest z roku 2019 a w tym roku wypłacano dwie pożyczki po
16  000  zł.  Czy  wójt  może  odpowiadać  z  czego  wynika  tak  ogromne  opóźnienie  w  wypłacie
pożyczek mieszkaniach, kiedy na koncie tego funduszy są duże pieniądze. 
Wójt  Gminy Grunwald-  Pan Adam Szczepkowski  – odpowiedział,  że  gdyby były
te  pieniądze  to  byłyby  wypłacone,  ale  są  one  w  obrocie.  W  momencie  kiedy
uzbiera się ze spłaty pożyczek to zostaną udzielane pożyczki.  
Radna- Pani Małgorzata Kamińska-  czy pieniądze z  KZP też są w obrocie? To są
prywatne  pieniądze  pracowników  i  nie  wiem  dlaczego  od  2019  roku  czekają  na
pożyczki.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski  –  odpowiedział,  że  trzeba  to
sprawdzić,  ale nie ma środków żeby udzielić pożyczek.
Radna- Pani Małgorzata Kamińska-  gdzie są te pieniądze.  
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski – odpowiedział,  że w obrocie.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- nie rozumiem jak w obrocie, skoro środki z działu
905 są znaczone i  nie można ich przeznaczyć na inny cel  a  najbardziej  znaczone są
środki z KZP. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski  –  odpowiedział,  że  w
poprzednich latach  zdarzało się,  że  były w obrocie  nawet  bez  podpisania  umowy  i
pan powinien do doskonale wiedzieć.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  doskonale  wiem  i  proszę  odpowiedzieć,  czy
sprawa  ta  była  umorzona,  bo  trzeci  raz  wraca  się  do  tej  sprawy,  aż  w  końcu
skończy się  w sądzie.  Na ostatnie  sesji  także  było  stwierdzania  do  mojej  partnerki
i  nie  życzę  sobie  takich,  i  sprawa  była  zgłoszona  do  prokuratury  i  umorzona  więc
proszę  szanować  wyroki  sądów.  Pan  nie  szanuje  tylko  twierdzi,  że  stworzyłem
układ i sprawa się już kończy w sprawie słynnych listów i będzie wyrok. 
Zwrócił  się  do  sołtysów,  że  do  15 października  można  składać  wnioski  do  budżetu
na  rok  2023  i  poprosił,  aby  nie  powielać  wniosków  z  funduszu  sołeckiego,  który
został  powołany  na  przedsięwzięcia  integrujące  społeczeństwo.  Była  próba
zmanipulowania  Mielna,  że  fundusz  sołecki  ma  być  przeznaczony  na  remont  dróg
na ten cel to z budżetu trzeba wyodrębnić środki a zachęca się na takie cele. 
Zapytał wójta, czy przymierzał się do zaciągnięcia kredytu na cel zakupu opału.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski  –  odpowiedział,  że  nie.  Wójt
nie  może  kupić  opału  z  pożyczki,  czy  kredytu  i  pan  jako  wieloletni  wójt  powinien
to wiedzieć.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  zapytał  o  środki  3,5  mln  zł  z  działu  905.
Przypomniał,  że  na  dziś  księgowa  obiecała  zestawienie  zobowiązań  gminy  i  czy
jest  ono przygotowane.
Główna  księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  niestety  nie  jest  przygotowane,
gdyż  wymaga  dużej  ilości  nakładu  pracy  i  przez  1,5  dnia  nie  zdążyliśmy  tego
przygotować a zestawienie to musi być rzetelne i  sprawdzone. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- na kiedy będzie?
Główna księgowa- Pani Magdalena Makowska- ok dwóch tygodni.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- to ustalmy dwa tygodnie. 
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Radny  –  Pan  Piotr  Szewczak-  czy  wiadomo  coś  w  sprawie  zmiany  przystanku
Kiersztanówko-Rychnowo. 
Sekretarz- Pan Jan Sokołowski- skierował radnego do kierownik oświaty.
Radni więcej uwag nie zgłosili.  

Ad. pkt. 9. Wolne wnioski i informacje.

Radna -Pani  Małgorzata  Kamińska-  w związku z tym,  że brakuje  nam pieniędzy
to może sprzedajmy autobus, który gmina oddała w leasing. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski  –  tak,  jestem  za  tym,  żeby
sprzedać ten złom, gdyż nie nadaje się on do niczego. 
Sołtys  Stębarka-  Pani  Bernadeta  Stańczak-  zapytała,  co  z  dragą  na  Łącko,  gdyż
są sygnały od mieszkańców, że jest  tam bagno. 
Wójt Gminy Grunwald-  Pan Adam Szczepkowski –  odpowiedział,  że  wykonawca
zaczął  remont  ale  przyszły  deszcze  i  zaczęto  wozić  pospółkę  i  jak  przeschnie  to
będzie zagęszczona oraz warstwa wierzchnia. 
Sołtys  Stębarka-  Pani  Bernadeta  Stańczak-  zapytała  o  fundusz  sołecki,  że  w
tamtym roku przeznaczono na OSP 10 000 zł  i czy będzie to zrealizowane.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam Szczepkowski  –  odpowiedział,  że  jeżeli  będą
środki  w  takiej  wysokości,  żeby  pozwalały  na  zrealizowanie  w  100%  funduszu  to
będą.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-   stwierdził,  że  fundusze  sołeckie  nie  są
realizowane  od  początku  kadencji  obecnego  wójta  i  są  próby  kierowania  tych
środków  gdzie  nie  powinny  być  kierowane.  Środki,  te  powinny  być  kierowane  na
inne  rzeczy  jak  festyny  i  integracje  społeczeństwa  a  nie  nie  na  inwestycje.
Czytając uzasadnienie dlaczego nie zrealizowano funduszy sołeckich uzgodnionych
zgodnie  z  przepisami  w  miejscowości  Mielno  i  powoływanie  się  na  ustawę
samorządową, na gospodarność, to czemu nie od razu na konstytucję.
Sołtys-  Pani  Halina  Przyborska-  zapytała  o  ogrodzenie  placu  zabaw  w
Kiersztanowie,  że  jest  problem  z  wjazdem  i  poprosił,  żeby  nie  zagradzać  wjazdu
ale, żeby zrobić płot a bramę troszeczkę dalej.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski  –  odpowiedział,  że  jeżeli  są
takie możliwości terenu i  wygodny dla mieszkańców to nie ma problemu. 
Sołtys  Grunwaldu-  Pan  Kazimierz  Kwiatkowski-  zapytał,  czy  z  funduszu
sołeckiego  na  rok  2022  będzie  zrobiona  świetlica,  gdyż  dach  przecieka  i  są
problemy. 
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski – odpowiedział,  że materiał  już
został  zakupiony  i  z  początkiem  października  rozpoczną  pracę  w  Dylwie  a  potem
do Grunwaldu. 
Sołtys  Mielna-  Pan  Karol  Duda-  p oinformował,  że  z  wolą  mieszkańców  złożył
skargę na działanie  wójta w sprawie wniosku sołeckiego.  Zapytał o remont dróg po
ulewach  gdyż  mieszkańcy  zgłaszają,  że  nie  wszędzie  zostały  naprawione.
Największa tragedia jest  na drodze od młyna do domu z okrągłym dachem, czy jest
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możliwość  nasypania  kruszywa,  gdyż droga  jest  nieprzejezdna.  Droga w Ominie  w
stronę koloni też droga jest  tragiczna i kiedy można się spodziewać tam napraw. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam Szczepkowski  –  ciężko  określić  termin,  gdyż
jesteśmy  powiązani  z  wykonawcą  i  możliwości,  kiedy  będzie  mógł  użyczyć  nam
sprzęt.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  poinformował,  że  sprawy  ogrzewania  regulują:
Rozporządzenie  Ministra   Gospodarki  i  Infrastruktury  i  w  pomieszczeniu
mieszkalnym powinna być  temperatura  ok 20 oC  a  w łazienkach 24 oC a ogrzewanie
powinno się  rozpoczynać wtedy kiedy o godzinie  19:00 na dworze jest  temperatura
12o  C.  Oświadczam,  że  nie  jest  to  winą  radnych  i  radni  nie  mają  żadnego  wpływu
na to co się teraz dzieje z ogrzewaniem.
Mieszkanka Gierzwałdu –  zapytała,  czy kotłownia będzie tylko uruchomiono,  czy
także  będzie  ciepło.  Zakupiony  będzie  rębak  i  będzie  dokładane  do  miału  a  nie
wiadomo czy to da ciepło.
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski –  różnica jest  między zrębkami
a  drzewem  kawałkowy.  Będziemy  się  starać,  aby  było  ciepło  natomiast  ciężko
stwierdzić jaka będzie zima i  nie ma problemu z dostępnością tylko z finansami.  
Radna  –  Pani  Krystyna  Zwalińska-  stwierdziła,  że  Grunwald  od  stycznia  płaci
100% więcej.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski  –   tak  zgadza  się,  ale
przeanalizować trzeba wzrost ceny opału, który wzrósł o 400%. 
Radna  –  Pani  Krystyna  Zwalińska-  stwierdziła,  że  temperatura  w  mieszkaniu
14oC.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski  –   pracownicy  będą  pracować
tak długo, aż  kotłownie nie zostaną uruchomione. 
Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad. pkt. 10. Zamknięcie sesji.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  wobec  zrealizowania
porządku  obrad  Przewodnicząca  Rady  Gminy  zamknęła  LIII  sesję  Rady  Gminy
Grunwald.

                 Protokołowała        Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Bawolska
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